
Vandløbslavet for Nedre Tude Å og Vårby Å 

 

Referat af generalforsamling 

 

 

Dato: 09-03-2022 kl. 18.00 

 

Sted: Kelstrup Forsamlingshus 
 
Dagsorden for generalforsamlingen: 

• Velkomst, orientering og valg af dirigent 

• Valg af referent og stemmetællere 

• Bestyrelsens beretning 

• Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse 

• Indkommende forslag 

• Forelæggelse af budget og fastsættelse af kontingent 

• Valg af 3 medlemmer til bestyrelsen (lige år): Kai Jespersen, Knud Hansen, Bjarne Nielsen, som 
alle genopstiller 

• Valg af 2 suppleanter: På valg er Bent Rosing og Peter Beck  

• Valg af revisorer: På valg er Palle Lindholm Christiansen og Kjeld Olesen 

• Eventuelt 

 

 

Efter fællesspisningen og inden generalforsamlingen holdt natur- og miljø konsulent fra VKST Michael 

Kirkhoff Samsøe et indlæg om regelsættene om kring kommunernes pligte i forbindelse med 

vedligeholdelse af vandløb, kort orientering om reglerne for arealkompensation samt en orientering om 

de nye kommende vandplaner, herunder hvordan reduceres landbrugets CO2 bidrag. 

Efterfølgende havde vandløbsmedarbejder ved Slagelse Kommune, Henrik Poulsen, et indlæg om årets 

vedligeholdelse af Tude Å’ s udløb i Storebælt, samt de problematikker, der var knyttet hertil. 

 

Herefter startede generalforsamlingen 

 

1. Velkomst, orientering og valg af dirigent: 

Efter velkomsten blev Kaj Madsen valgt som dirigent. 

Kaj indledte med at erklære generalforsamlingen lovlig indkaldt jf. vedtægterne. 

28 medlemmer deltog i generalforsamlingen.Udover medlemmerne deltog vandløbsmedarbejder 

Henrik Poulsen fra Slagelse Kommune i første del af mødet. 

  

2. Valg af referent og stemmetællere: 

Ulrik Kristensen blev valgt som referent. 

Finn Hangartner og  Lars Rasmussen blev valgt til stemmetællere. 

 

3. Bestyrelsens beretning: 

Kaj Jespersen forelagde bestyrelsens beretning. Beretningen i den fulde længde er vedhæftet 

referatet. Herefter fulgte de fremmødtes kommentarer til beretningen. 

 

Peter Bech: Vær opmærksom på arealkompensationsstørrelserne, Ålavet vil formidle til VKST 

Niels Christian Tramm: Hvorfor er der ændrede retningslinier ved kompensation fra første projekt. 

Kaj udtalte, at bestyrelsen ikke er bekendt med de oprindelige kompensationsbetingelser. 

Lisbeth: refererede til tidligere dialog med Thomas Hilkær i forbindelse med det gamle 

genslyngningsprojekt, hvor der ikke var projekteret med vandstansstigninger i åløbene.. 

Finn Hangartner: Finder kommunens udspil problematisk, da ingen kender de reele konsekvenser af 

projektet. 

Jørgen Kristiansen: Hvornår kommer der nyt om eksprobiationsmuligheder. Kaj oplyste, at Slagelse 

Kommune endnu ikke havde oplyst om det var en mulighed i forbindelse med kompensationer. 

Chr. Müller:  Læg sten på sydsiden ved udløbet, det vil sikre tilsandingen o tangproblemerne 



Niels Christian Tramm: Vil Ålavet tage sig af PFOS problematikken. Kaj vil opfordre bestyrelsen til at 

tage problematikken på de pommende møder. 

Jørgen Kristiansen: Kort redegørelse over PFOS koncentrationer i Møllesøområdet 

Chr. Müller: Referance til PFAS koncentrationer (3 gange tilladelige koncentrationer).Formodninger 

om der er PFAS i udkørt slam fra rensningsanlægget 

 

Beretningen blev efterfølgende godkendt. 

 

4. Forelæggelse af det reviderede regnskab til godkendelse: 

Der er pt. 37 medlemmer i ålavet 

Knud Hansen forelagde det reviderede regnskab, der for 2021 udviste et negativt resultat for året på  

kr. 18.633,00. Underskudet skyldes primært ekstern konsulent bistand. Underskuddet tages af 

egenkapitalen. 

Regnskabet blev godkendt. 

           

5. Indkomne forslag: 

Der var ingen indkomne forslag. 

 

6. Forelæggelse af budget og fastsættelse af kontingent: 

Budgettet for 2022 blev ligeledes gennemgået, her er budgetteret med et underskud på kr. 

14.500,00. 

Kontingentsatsen for det kommende år bibeholdes til kr. 300,00 for erhvervsdrivende og kr. 100,00 

for private. 

Budgettet er hermed godkendt. 

 

7. Valg af 2 medlemmer til bestyrelsen, samt 2 suppleanter: 

Kaj Jespersen, Bjarne Nielsen og Knud Hasen var jf. vedtægterne på valg. Alle blev genvalgt. 

Som suppleanter blev og Peter Beck valgt som 1. suppleant og  Bent Rosing 

valgt som 2. suppleant. Begge valgt uden modkandidater. 

 

8. Valg af revisorer: 

Palle Lindholm Christiansen og Kjeld Olesen blev begge genvalgt som revisorer. 

 

9. Eventuelt: 

 

Afslutningsvis takkede Kaj Jespersen Kaj Madsen for varetagelse af dirigenthvervet samt for en pæn 

tilslutning fra medlemmernes side ved  generalforsamling.  

 

 

 

09-03-2022/Ulrik Kristensen  


